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Algemene beschouwingen 2010 

Voorzitter, 

 

Het jaar 2010 is een bijzonder jaar voor ons als partij en als fractie van Pro3. Als 

samenwerkingspartij van lokale afdelingen van landelijke progressieve partijen en 

progressieve sympathisanten hebben wij met ons verkiezingsprogramma 

verwachtingen geschapen. Verwachtingen die gedeeld zijn door een groot aantal 

inwoners van deze gemeente, zo bleek bij de gemeenteraadsverkiezingen. Wij zijn 

de verantwoordelijkheid niet uit de weg gegaan bij de formatiebesprekingen. En wij 

zijn blij met het bereikte onderhandelingsresultaat uitmondend in een stevig College 

dat bereid is een vernieuwende koers te volgen. Bij de beoordeling van deze eerste 

begroting betrekken wij uiteraard het coalitieakkoord. Onderwerpen die niet in dit 

akkoord apart zijn genoemd beoordelen we vanuit ons verkiezingsprogramma. 

 

De eerste 7 maanden 

Het op de rails zetten van een nieuw College vergt veel inspanning. Begrijpelijk 

gezien de omstandigheden binnen de organisatie waarin dit moest plaatsvinden. Een 

organisatie waar op belangrijke centrale posten bemensing ontbrak en opnieuw 

ingevuld moest worden (ad interim). 

Een groot aantal stappen zijn de afgelopen maanden gezet. De jaarrekening, de 

bestuursrapportages I en II, de kadernota en uiteindelijk de voorliggende begroting. 

Genoemd mag worden dat ook belangrijke beleidsstappen zijn gezet: 

bestemmingsplan Willibrordusstraat, inrichtingsplan Kasteelweide, verkeersont-

sluiting Loon op Zand, ontwikkelingsnota ambtelijke organisatie, herijking Bed & 

Breakfastbeleid. Kortom, er is gewoon keihard gewerkt, en daarvoor wat ons betreft 

een compliment naar het College en de ambtelijke organisatie! 

Deze voortvarendheid schept uiteraard ook verwachtingen naar de toekomst. We 

hebben er alle vertrouwen in dat de raadsagenda het komende jaar voorzien zal van 

genoeg onderwerpen om daarmee de gemeente Loon op Zand in de juiste koers en 

op snelheid te houden. 
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Bezuinigen 

De bezuinigingen in de begroting voor de komende jaren blijken in tegenstelling tot 

de eerste voornemens bij de kadernota minder ingrijpend. Het verwachte tekort komt 

1,3 miljoen lager uit dan bij de kadernota was gemeld. De meeste sombere 

veronderstellingen zijn bijgesteld. 

 

Voor de invulling van de bezuinigingen  heeft u zich laten leiden door de inbreng van 

de verschillende fracties bij de behandeling van de Kadernota. Pro3 heeft op dat 

moment haar keuzes meegegeven: ontzie vrijwilligersorganisaties en verenigingen 

met subsidies minder dan 10.000 euro (kruimelwerk noemden we dat); ontzie 

kinderopvang en peuterspeelwerk; ontzie meest kwetsbare en sociaal-zwakkere 

groepen; overleg met maatschappelijke organisaties en participatiepanel. Het college 

heeft aan deze keuzes (voor een groot deel) gevolg gegeven. Waarvoor onze dank! 

 

Dat neemt niet weg dat op onderdelen nog stevige voorstellen worden gedaan, waar 

we zeker nog vragen en opmerkingen bij hebben. 

 

We hebben grote zorgen over de vermindering van de subsidie op de bibliotheek. 

Wij wachten af wat de gesprekken opleveren met de directie van de bibliotheek. Wij 

rekenen op een creatieve oplossing waarbij in ieder geval de twee bibliothecaire 

basisvoorzieningen in Kaatsheuvel en Loon op Zand in een of andere vorm 

gehandhaafd blijven, alsook het servicepunt in de Moer. 

 

Ook de bezuinigingen op de subsidie  van st. Triangel/deTwern verontrusten ons, 

zeker als niet duidelijk is wat het effect is van deze vermindering van de 

dienstverlening. Wat betekent dit voor het jeugd- en jongerenwerk bijvoorbeeld? We 

zijn hier graag een verklarende notitie over tegemoet als een nieuw contract met de 

Twern/Triangel gesloten gaat worden. 

 

De bezuinigingen in de subsidiesfeer vragen om een doorlichting van onze 

subsidievoorwaarden in de subsidieverordening. Wij denken dat er meer 

sturingsmogelijkheden in de verordening mogelijk zijn. Een herijking hiervan moet 
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volgens ons plaatsvinden. Wij nodigen het College uit om dit in samenspraak met de 

Raad én de subsidieontvangers te gaan doen. 

 

Houden we ons alleen met onszelf bezig? 

Naast deze uitgangspunten die vooral betrekking hebben op de gemeente zelf, ons 

huis, wil Pro3 dringend  aandacht vragen voor wat er buiten ons huis gebeurd. We 

willen niet stil blijven staan bij de lokale grenzen maar ook over die grenzen heen 

kijken. In de begroting  wordt de post “bijdrage ontwikkelingssamenwerking” voor de 

helft gekort (ca. 2500 euro). Wij hebben hier grote moeite mee omdat wij vinden dat 

juist op dit onderwerp ook op lokaal niveau een voortdurende aandacht nodig is. In 

onze gemeente is de stichting Wereldwijd die deze aandacht vorm en inhoud geeft 

en breed bezig is met projecten die de bewustwording van verschillende culturen 

nastreeft. Veel van onze inwoners zijn vrijwillig bezig om uitdrukking te geven aan 

hun betrokkenheid met landen waarvan de inwoners het veel minder breed hebben 

dan wij hier in ons welvarend land. Denk bijvoorbeeld aan de stichting Gered 

Gereedschap. Wij stellen per amendement voor om de bezuiniging op deze post 

voor 2011 ongedaan te maken en volgend jaar deze post opnieuw te beoordelen net 

als andere subsidiebedragen. 

 

Naast deze activiteiten van vrijwilligers vragen wij aandacht voor het initiatief van het 

VNG om als gemeente een bijdrage te leveren aan het bereiken van de 

Millenniumdoelstellingen die door de VN zijn geformuleerd. Inmiddels zijn 151 

gemeenten met samen 9 miljoen inwoners een “millenniumgemeente.”  

Kortom, laten we niet alleen naar onze eigen huishoudboekje kijken maar ook 

proberen de aandacht te houden op de problemen elders in de wereld. We nodigen 

het College uit om een raadsbesluit voor te bereiden waarin de gemeente zich tot 

Millenniumgemeente verklaard. Hierover dienen wij  een motie in. 
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Meedenken, Meepraten en Meedoen 

Wij leggen met u de nadruk op een vernieuwd en vernieuwende bestuursstijl. 

Hiermee kan nu al begonnen worden door inwoners en belangenbehartigers er  

zoveel mogelijk bij te betrekken.  

Wij willen hieraan een concrete bijdrage leveren door u uit te nodigen om te komen 

tot een algemene inspraak- en participatieverordening. Een verordening die niet 

alleen is gericht op ruimtelijke projecten zoals het protocol omgaan met burgers bij 

ruimtelijke procedures. Ook de meer formele inspraak-verordening zoals wij deze nu 

kennen is toe aan herijking en aanpassing. Met deze door ons voorgestelde 

algemene inspraak- en participatieverordening willen we bereiken dat burgers en 

partijen op een meer gelijkwaardige manier betrokken worden bij de planvorming van 

nieuw beleid, cq. aanpassing van bestaand beleid. Belangrijk is een waarborging van 

tijdige, bereikbare en toegankelijke informatie over deze planvorming voor alle 

betrokkenen. Dat betekent ook dat de gemeente haar regierol  kan invullen door zich 

als begeleider, coach en ondersteuner voor de klanten te profileren. In de verhouding 

met haar verschillende klanten binnen hetzelfde onderwerp is een neutrale en 

objectieve positie van de gemeente belangrijk. Op voorhand wordt geen keuze 

gemaakt voor een bepaalde partij. 

Wij willen tot een verordening komen waarbij inspraak en participatie leiden tot 

kwaliteitsverhoging van planvorming / beleidsvorming, draagvlak voor beleid, 

deelgenootschap van belanghebbenden en daardoor ook verbetering van het imago 

van de gemeente als een gemeente waarmee valt te werken. 

In een motie brengen wij onze wens tot uitdrukking om tot een integrale inspraak- en 

participatieverordening te komen. 
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Hoe nu verder? 

Bij de kadernota zijn een groot aantal bezuinigingsvoorstellen gedaan. We zien dat 

een deel daarvan terug te vinden is in de huidige begroting en een groot deel niet. 

We nemen aan dat de voorstellen bij de kadernota onderwerp van discussie blijven. 

Dat zeggen we op voorhand omdat we veronderstellen dat er de komende tijd nog 

veel meer op ons afkomt, voornamelijk geregisseerd door en afkomstig van de 

nieuwe regeringscoalitie. Het beeld ziet er niet rooskleurig uit.  

 forse kortingen op de specifieke uitkeringen, zoals de Wsw en de WWB; 

 decentralisatie van taken naar gemeente waarbij de decentralisatie financieel 

niet goed wordt afgehecht; 

 overheveling van taken betreffen de jeugdzorg en dagbesteding en 

begeleiding AWBZ. Als deze overheveling niet gepaard gaat met voldoende 

compenserende financiële middelen, kan dit tot aanzienlijke financiele risico’s  

voor gemeente leiden. 

 Onbekendheid met de gevolgen van de herstructurering van de politie- en 

veiligheidstaken. 

Tegen deze achtergrond is het volgens ons niet onverstandig om tijdig in te spelen 

op dit niet rooskleurige toekomstbeeld. We kijken daarbij ook met grote 

belangstelling naar de inbreng van de vertegenwoordigers van de huidige 

regeringspartijen in onze gemeenteraad.  

 

Het College heeft in al zijn voortvarendheid op de valreep van de behandeling van de 

begroting ons haar collegeprogramma toegezonden. Wij beschouwen dit als een 

eerste goede aanzet waar zeker nog ruimte bestaat om deze aan te vullen met wat 

vanavond wordt toegevoegd. In de lijn van eerdere afspraken benadrukken wij dat de 

uitkomsten van een discussie over de kerntaken van de gemeente in dit 

collegeprogramma een plaats verdient. We verzoeken u aan te geven of deze 

discussie binnen drie maanden gehouden kan worden als opmaat voor de 

kaderstelling voor de begroting van volgend jaar. 
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Sociaal, Slim en Duurzaam investeren in Loon op Zand 

 

Sociaal investeren met als uitgangspunt dat niemand aan de kant mag worden 

gezet, aan de kant mag blijven staan. Dat betekent o.a. dat goede voorlichting en 

informatie is geboden over de DOE-pas als goede achtervang-regeling, zowel naar 

aanbieders als gebruikers. Extra investeren in minimabeleid zoals coaching bij 

schuld-hulpverlening. 

Meer dan ooit is samenwerking tussen de drie gemeenten op het gebied van werk en 

inkomen via de ISD van belang. Een nieuwe gemeenschappelijke regeling moet 

meer houvast bieden over deze samenwerking en in het teken staan van 

intergemeentelijke solidariteit. Ook zal serieus bekeken worden of ISD én WML 

samen meer kunnen betekenen dan ieder op zich. 

 

Slim investeren is investeren in samenwerking met inwoners en alle partijen die 

betrokken zijn bij beleidsvorming en uitvoering. De kans dat creatieve oplossingen 

worden gevonden voor lokale vraagstukken en problemen is groter als de groep aan 

wie je het voorlegt omvangrijker is dan de huidige kleine kring van direct-betrokkenen 

en deskundigen. 

 

Duurzaam investeren, niet alleen in ruimtelijke projecten of milieu, maar ook in 

beleid, in de relaties en netwerken van de gemeente, in de producten van 

besluitvorming. in de sociale infrastructuur, het sociale weefsel van de samenleving 

zoals vrijwilligerswerk, mantelzorg, verenigingswerk,  onderwijs en maatschappelijke 

betrokkenheid. Ook duurzaam investeren in toerisme en recreatie voor deze 

gemeente. Wij verwachten van de gemeente dat zij op het gebied van recreatie en 

toerisme een duidelijke trekkersrol zal innemen samen met alle betrokkenen, lokaal 

en regionaal, bij dit onderwerp. 

 

Duurzaam, niet alleen op de dag van de duurzaamheid zoals vandaag maar 

voortdurend en over langere tijd. Tot die uitdaging zijn wij met z’n allen geroepen. 

Dank voor uw aandacht. 

============ 


